
______________________________________________________________________________________________ 
Portefeuillehouder: T.T.M. Burgers 
Informatie:Freek Reffeltrath 
Telefoon: 024 751 71 13 
E-mailadres: F.Reffeltrath@drutenwijchen.nl  

 
 

De gemeenteraad van Wijchen  

 
 
 
 

 

 
 

18 1 13446 | Ruimte en Milieu  
 

 
 

Beslisnota 
 

Wijziging Verordening Stimuleringsregeling duurzame maatregelen 

 

Wijchen, dinsdag 6 februari 2018 

 

Geachte leden van de raad, 

 

Wat adviseert het college te besluiten? 

1. In te stemmen met de concept verordening Stimuleringsregeling duurzame 

maatregelen Wijchen 2018 

2. In te stemmen met het verhogen van het budget voor de Stimuleringsregeling 

duurzame maatregelen voor sportverenigingen met €1.000.000,- 

 

Wat is de aanleiding voor dit voorstel? 

De Stimuleringsregeling Duurzame maatregelen is in 2015 in het leven geroepen om 

sportverenigingen te ondersteunen bij het verduurzamen van een eigen accommodatie. Tot 

nu toe hebben weinig sportverenigingen gebruik gemaakt van deze regeling. Verschillende 

overleggen met de sportverenigingen hebben de gemeente Wijchen het inzicht gegeven 

waarom sportverenigingen geen gebruik maken van de regeling. 

 

Voor het verduurzamen van de sportaccommodaties volstaat in de regel de beschikbaar 

gestelde €30.000,- niet. Globale energiescans die de gemeente in 2015 heeft laten uitvoeren 

laten zien dat in de meeste gevallen er hogere bedragen nodig zijn. Uitschieters zijn de 

grote voetbalverenigingen, waar investeringen van meer dan €100.000,- nodig zijn. 

 

Op 20 november organiseerde Cees Jansen (Stichting Groene Grasvelden) een 

informatiebijeenkomst over verduurzaming bij V.V. Batavia in Batenburg. Tijdens deze 

bijeenkomst gaven diverse sportverenigingen aan dat ze met de huidige scope van de 

duurzaamheidslening geen maatregelen kunnen treffen. Subsidie vanuit het Rijk (RVO 

Subsidieregeling Energiebesparing en duurzame energie sportaccommodaties) is meestal 

direct na het vrijgeven ervan vergeven aan anderen, doordat het budget hiervan slechts 6 

miljoen euro is. 
 

Welk resultaat willen we bereiken? 

Dat Wijchense sportverenigingen gefaciliteerd kunnen worden in het nemen van 

maatregelen om hun eigen accommodatie te verduurzamen. 

 

Welke argumenten zijn er voor dit voorstel? 
1.  

1.1. De sportverenigingen hebben zelf aangegeven dat de huidige scope van de lening 

(10k-30k) te klein is om hun sportverenigingen te kunnen verduurzamen. Slechts 
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voor enkele kleine tennisverenigingen was deze scope voldoende om hun 

veldverlichting te vervangen voor duurzamere LED-verlichting. Daarmee is nog niet 

bijv. het clubhuis verduurzaamd of zonnepanelen geplaatst. 

1.2. Energiescans uitgevoerd in 2015 bevestigen het verhaal van de sportverenigingen. 

De energiescans tonen aan dat er een grotere scope nodig is om sportverenigingen 

te verduurzamen. 

1.3. AWC heeft een nieuwe energiescan laten uitvoeren, waarbij is aangetoond dat zij 

90k voor LED-veldverlichting nodig hebben (met een terugverdientijd van 6 tot 10 

jaar). Daarnaast wil AWC investering in zonnepanelen en het clubhuis 

verduurzamen. Daarvoor is naar schatting een additionele 50k tot 60k nodig. Ook 

hiervoor is de scope van de huidige duurzaamheidslening niet toereikend, maar de 

scope van de nieuwe verordening wel. 

1.4. In de nieuwe verordening wordt de verhouding tussen de grootte van de club en de 

gevraagde lening gewaarborgd door de vraag om een energiescan door een 

onafhankelijke partij. De energiescan toont het huidige energieverbruik 

(gas/water/elektra) en geeft mogelijkheden tot besparing aan. Het is daarmee niet 

zo dat iedere Wijchense sportclub met een eigen accommodatie maximaal 150k kan 

lenen. De gevraagde lening moet in verhouding zijn met de besparingen op basis 

van de onafhankelijke energiescan. 

2. Xx 

2.1. Met een verhoging van de scope van het budget, is het ook noodzakelijk om het 

beschikbare budget te verhogen van 500k naar 1500k. Dit wordt gedaan door de 

dekkingsgraad voor leningen bij de SVn te verlagen naar 7,5%. Door de 

dekkingsgraad met 2,5% te verlagen wordt 1000k extra aan leningen voor 

sportclubs beschikbaar gesteld. 

2.2. Met een verhoging van het beschikbare budget voor stimuleringsleningen bij 

sportclubs is de verwachting dat vrijwel alle Wijchense sportclubs gaan 

verduurzamen. Hiermee besparen zij geld op hun energieuitgaven. 

 

Wat zijn tegenargumenten of risico’s? 
1.  

1.1. De gemeente Wijchen loopt een groot risico. 

In theorie zou dit een groot risico kunnen zijn. In de praktijk wordt de 

sportvereniging die de lening aanvraagt grondig gecontroleerd. De 

duurzaamheidslening wordt niet zomaar verstrekt. Allereerst wordt door de 

energiescan de verhouding tussen verbruik, besparing en terugverdientijd berekend. 

Vervolgens toetst de SVn de financiële gezondheid van een sportclub. Dit doet de 

SVn door onder meer jaarrekeningen van de afgelopen 3 jaar, de staturen, de 

lopende hypotheken en leningen te controleren. Door deze grondige controle worden 

de risico’s dusdanig beperkt dat zij zeer klein zijn. 

1.2. Er is onvoldoende draagvlak hiervoor bij sportverenigingen, de huidige 

duurzaamheidslening is maar een paar keer gebruikt. 

Sportverenigingen hebben in overleg met ambtenaren en wethouder(s) aangegeven 

graag aan de slag te willen met het verduurzamen van hun accommodaties. Hun 

eigen onderzoeken en energiescans die de gemeente in 2015 heeft laten uitvoeren, 

wezen echter uit dat het maximum van 30k niet toereikend is om hun 

sportaccommodatie te verduurzamen. 
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Waar moeten we rekening mee houden?  

 

a. Financiën  

Er zijn geen extra kosten verbonden aan de uitvoering van dit voorstel. Wel wordt de 

dekkingsgraad van de duurzaamheidsleningen bij de SVn met 2,5% verlaagd naar 7,5%. 

Hiervoor staat de gemeente Wijchen garant met 300k in de bestemmingsreserve 

Duurzaamheidslening. De SVn geeft in haar jaarverslagen aan dat het risico dat zij op hun 

totale portefeuille lopen minder dan 1% is. 

 

Inleg Dekking Budget 

300 10,00% 3.000 

300 7,50% 4.000 

 

Budgetverdeling oud 

2.300  particulier 

 500  sport 

 200  wijkcentra 

 

Budgetverdeling nieuw 

2.300  particulier 

1.500  sport 

200  wijkcentra 

bedragen x 1.000 

 

b. Communicatie 

Dit project wordt gecommuniceerd naar de sportvereningen toe. Daarnaast kan dit 

aanhaken op het project “Ons groene gezicht”, het nieuwe milieucommunicatieplan, dat 

momenteel ontwikkeld wordt.  

 

c. Uitvoering 

De uitvoering hiervan ligt vrijwel volledig extern. De enige stap die door de ambtelijke 

organisatie wordt gecontroleerd is de verhouding tussen uitgaven, besparing en 

terugverdientijd.  

 

d. Overlegd met 

Intern: Financiën. 

Extern: SVn, Stichting Groene Grasvelden, diverse sportverenigingen uit Wijchen en Druten 

op een informatieavond georganiseerd door Stichting Groene Grasvelden. Daarnaast is er 

overleg geweest met diverse bestuursleden van verschillende sportverenigingen uit Wijchen. 

 

Bijlagen 

- Concept Verordening Stimuleringslening Duurzame Maatregelen 

- Lijst Duurzaamheidsmaatregelen 

 

Burgemeester en wethouders van Wijchen, 

De secretaris,                  De burgemeester, 
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De gemeenteraad van Wijchen 
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Raadsbesluit 
 

 

Wijziging Verordening Stimuleringsregeling duurzame maatregelen 

 

Samenvatting (korte inhoud) 

Met deze nieuwe verordening worden sportverenigingen in Wijchen beter gefaciliteerd en 

gestimuleerd om duurzame maatregelen te treffen aan hun sportaccommodatie. Uit 

gesprekken met sportverenigingen bleek namelijk dat de huidige verordening niet 

toereikend was om accommodaties volledig te verduurzamen. De nieuwe verordening past 

beter bij de ambities van de sportverenigingen en de gemeente Wijchen, zonder dat zij extra 

risico met zich mee brengt. Sportverenigingen worden grondig gecontroleerd op hun 

financiële gezondheid voordat zij een lening toegewezen krijgen. Daarnaast wordt altijd de 

verhouding tussen energie-uitgaven, besparing en terugverdientijd goed gecontroleerd door 

middel van een onafhankelijke energiescan. 

 

De raad van de gemeente Wijchen; 

 

Gelet op:  

- De duurzaamheidsambitie Wijchen Energieneutraal 2040 

- Signalen vanuit de sportclubs richting het college dat binnen de bestaande 

stimuleringsregeling niet voldoende ruimte was om sportclubs in Wijchen te 

verduurzamen 

 

gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders van: 

dinsdag 6 februari 2018 

 

besluit: 

 

1. In te stemmen met de concept verordening Stimuleringsregeling duurzame 

maatregelen Wijchen 2018 

2. In te stemmen met het verhogen van het budget voor de Stimuleringsregeling 

duurzame maatregelen voor sportverenigingen met €1.000.000,- 

 

Aldus besloten door de gemeenteraad in zijn openbare vergadering van donderdag 22 

februari 2018 

 

De voorzitter,  De griffier, 

 

 


